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Forslag til indsatser 

 

• Forbruget skal med i de kommunale klimaplaner 

• Opvarmning med grønne energikilder 

• Byggeaffald og overskudsjord skal erstatte råstoffer 

• Regionale planer forebygger oversvømmelser 

• Godt drikkevand til alle  

• Udsatte unges vej til FGU  

• Kom hurtigere frem med bus, cykel og bil 

• Tag delecyklen til bus og letbane i forstæderne 

• Mere grøn mobilitet i yderområderne 

• Vi støtter fællesskaber blandt børn og unge  

 

Arbejdsspørgsmål 

 

• Mener I, at indsatsen er med til at løse en vigtig dagsorden for Region Hovedstaden? 

• Hvor ser I det vigtigste politiske aftryk inden for indsatsen? 

• Hvilken forskel ønsker I, at indsatsen skal gøre ude i verden (dvs. effekten af indsatsen)? 
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Forslag til indsats 
 

Forbruget skal med i de kommunale klimaplaner  

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

 
Bord 3: Adfærdsændringer for borgerne er svær – derfor en strategisk 
god idé, at regionerne understøtter det – synliggøre, hvordan man 
kan bidrage til det. 
 
Godt, hvis regionerne kan komme ”udefra” og sætte fokus på det  
Stor forskel mellem kommunerne, hvor meget fokus der er på 
behovet klimaplaner, ex grundet demografisk sammensætning 
 
Der kan være berøringsangst omkring borgeradfærd 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Opvarmning med grønne energikilder 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

 
Bord 1: Denne er helt vildt vigtig - også set internt i regionen. Der er 
noget udvikling i dette projekt; et flagskib, der rammer udvikling.  
 
Bord 2: Kim: Det tager vi andre steder. 
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

Bord 2: Bruge penge på teknologi, der skaber markedsudvikling. 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Byggeaffald og overskudsjord skal erstatte råstoffer 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: Vigtigt for regionen at gøre noget ved dette; genanvendelse, 
hvilke ressourcer der er, at der kan laves en national råstofplan. 
 
Bord 2, Kim: Vi bruger rigtige mange jomfruelige råstoffer, og jeg tror, 
at vi bliver nødt til at gøre noget andet. Vi har rigtig meget 
overskudsjord, som vi kan bruge mere effektivt. Der er noget 
lovgivning og innovation at tage fat på. De andre bakker op. 
 
Bord 3: Line: vigtigt med genanvendelse – hvordan gør vi det? 
råstofplan udskudt – men hvordan laver vi alternativet?  
Effekten skal være en lovændring – det skal højt op på dagsordenen 
Problematik, der skal kunne kommunikeres på en god måde – 
hvordan kan vi tale det op?  
 
Kan vi finde solidaritet fra de andre regioner?  
Genanvendelighed skal højere på dagsordenen  
 
Der skal være et bedre incitamentsstruktur 
 
Sikre samarbejde om cirkulær økonomi  
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

Bord 1: Med de få midler vi har, er det ikke det største aftryk, der kan 
blive sat - det kræver samarbejde med kommunerne/partnerskaber 
og også dem, der arbejder med dette område (byggefirmaer) 
 
Hvordan får vi opgraderet vores genbrug af råstoffer? Vil gerne sætte 
et politisk aftryk på genbrugsdelen af byggemateriale for at reducere 
brugen af råstoffer. Hvad kan vi gøre for at sætte det tydeligere på 
agendaen? 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Regionale planer forebygger oversvømmelser 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: Vigtigt med et tværgående samarbejde, da vand ikke kender 
grænser. Der skal være en overordnet plan. Regionen skal være 
forbillede og etablere en fælles plan.  
 
Hvad får regionen ud af det? Så skal der i så fald gives penge til 
området. 
 
Bord 2: Kim: Vi har haft et godt projekt med Værebro Å, hvor vi kan 
hjælpe kommunerne med samarbejder, men der er noget lovgivning, 
som gør det svært. Så her er en opgave, som vi i regionen kan 
understøtte.  
 
Bord 3: Vigtig dagsorden – der er godt i gang  
Kommunerne skal i højere grad arbejde sammen på tværs – det går på 
tværs af kommunegrænser  
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Godt drikkevand til alle  

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: Vigtigt at få fokuseret på dette emne. Hvis der er nogle 
stoffer, vi bliver bekendt med, som ikke er sunde at indtage, og når 
grænseværdierne bliver nedsat, får vi en kæmpe udfordring. 
 
Der er ikke penge nok til at rense al jordforureningen.  
 
Marianne synes ikke, at denne skal videre, da det er noget, der skal 
arbejdes videre med generelt, men ikke nødvendigvis for RUS-midler. 
 
Bord 2: Dorte: Det er vigtigt, at det skal vi. Det er det vigtigste og det 
skal prioriteres.  
 
Helle: Synes, at det er sejr at vi har fået klor ud af vandet. 
 
Helene: Alle forslagene er jo nogle, hvor der er nogle kommuner 
inden over opgaven. Jeg synes, at vi skal sætte os i front på de her 
projekter og lede dem.  
 
Bord 3: Regionen har en vigtig opgave i at sikre ren vand  
Højere fokus på at sikre problemet løses  
 
 
  

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

Bord 1: 
Tværgående samarbejde på tværs, så vi ikke går alene - får 
koordineret relevante parter mod en fælles målsætning.   
 
Få nogle nye metoder til dette område - problemerne kan ikke løses 
uden nye metoder.  
 
Hvad skal der til for, at vi kan rense for medicin (ligesom på Herlev 
Hospital)? 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Udsatte unges vej til FGU  

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: 
Vi får skubbet det lidt under gulvtæppet - vigtigt at få gjort noget ved 
det. Finde ud af hvilken vej, de skal have i uddannelsessystemet, og at 
de får nogle mentorer tilknyttet.  
 
Bord 2: Dorte: Der ligger meget potentiale i at give de unge nogle 
andre muligheder. Unge kan meget, hvis de kommer de rigtige steder 
hen. 
 
Helene: Jeg bakker op, og det er vigtigt område at styrke, og 
sammenspillet mellem kommuner og regioner er dårligt, og her er en 
rigtig god mulighed for at styrke samarbejdet.  
 
Helle: Jeg har været ude på en skole, og der fik jeg ud af, at de unge 
ikke bliver anerkendt på linje med studerende og ikke kunne få 
ungdomskort. Mange ville gerne starte på en erhvervsuddannelse, 
men kunne kun prioritere halvtid og kunne derfor ikke få en 
praktikplads. 
 
Kim: Jeg synes, at det er en opgave, som ligger et andet sted end i 
regionen.  
 
Sadek: Jeg hælder lidt til Kims hold. Jeg tror, at der er så store 
strukturelle udfordringer, at det er svært for os at gøre noget. 
 
Helene: Kunne man uddybe, hvad holdningsmulighederne er.  
 
Bord 3: Et stort samfundsproblem, at unge ikke får gennemført en 
ungdomsuddannelse  
 
Få den nødvendige viden i spil fra uddannelsesinstitutioner  
 
Vigtigt at skabe spændende forløb – sikre attraktivitet 
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

Bord 1: 
Vi har et ansvar - kan vi komme ind og spille en større rolle inden for 
dette? 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 

Bord 1: Når disse unge løftes, bidrager det til deres fremadrettede liv 
og også til, at de derved bidrager til samfundet. 



ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

  



Forslag til indsats 
 

Kom hurtigere frem med bus, cykel og bil 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 2: Sadek: Gerne minus bil. Jeg vil gerne kigge på 
fremkommelighed for busser. Ikke nødvendigvis BRT alle steder, men 
gerne finde nogle billige nemme løsninger.  
 
Helle: Jeg kan ikke forstå, hvorfor tog og metro ikke er med. 
Begrænset koordinering på trafikstyring? 
 
Sadek: Det er jo en opgave, som vi i regionen kan hjælpe med at 
støtte.  
 
Kim: Vi skal bare støtte op om at gøre den kollektive trafik, så attraktiv 
så muligt. Gør den gratis. 
 
Sadek: Jeg tror, at det giver bedre mening at udbygge den kollektive 
og gøre den attraktiv end at gøre den gratis. 
 
Bord 3:: Trængsel skal bekæmpes – og dermed trafikstøj  
Der er en stor kulturel barriere  
Vi skal understøtte den offentlige transport – der skal skabes flere 
initiativer  
 
Et konkret problem, der kan kommunikeres ud  
 
Vi skal have færre trafikanter – færre biler = mindre trafikstøj  
+ naturlige resultater deraf, ex mere tillid til de offentlige 
transportmidler 
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Tag delecyklen til bus og letbane i forstæderne 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: Det private marked gør det godt, så tvivl om hvad regionen 
skal gøre inden for dette område samt udfordringen vedr. vedligehold 
af cyklerne.  
 
Det er ikke noget, vi selv skal drive i regionen. For lille projekt til 
regionen. 
 
Bord 2: Sadek – gør det nemmere for borgerne at kunne lave kombi-
rejser, og som er et område med meget potentiale i.  
 
Helene? – jeg kan være nervøs for den erfaring man har fra 
København. Så på baggrund af det skal der udtænkes nogle kloge 
løsninger, som kan  
 
Kim – mener at det er en privatsag med cyklen. Jeg synes, at vi skal 
sikre rammerne for at kunne tage cyklen med.  Men vi skal lukke mere 
op for kombi-rejser. 
 
Sadek: Er enig i, at regionen skal være med til at sikre rammerne. 
 
Bord 3: Gøre kollektiv trafik mere attraktivt  
Letbanen skal sikre sammenhæng på tværs  
Delecykler kan sikre den nødvendige rejse mellem stationen, 
arbejdspladsen og hjemmet  
Vigtigt at sikre kørsel til og fra stationen – kan gøre 
kommunen/arbejdspladsen mere attraktiv  
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Mere grøn mobilitet i yderområderne 

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 1: Denne virker til at være mere relevant for politikerne end det 
med delecykler - lave undersøgelser omkring dette. 
 
Bord 2: Helle: Jeg synes, at det er et interessant dilemma. Vi vil gerne 
yde mobilitet til alle, men vi vil også gøre det grønt. 
 
Sadek: Jeg tror ikke, at der er et markedet til det. Jeg tror, at det 
handler om at lave nogle gode rammer. Cykelsti til stationen. Tænk i 
kontinutet med den offentlige transport 
 
Kim: Jeg kunne have brug for, at vi blev mere præcise på, hvem det er 
der har et behov i yderområderne. Kunne vi tænke i at give nogle af 
passagerne en taxa i stedet for at sende en bus ud til en passager. 
Efterspørger en analyse. 
 
Helene: jeg er enig i at der er behov for et større analysearbejde. 
Kunne man tænke på tværgående cykelstier? Der mangler cykelstier. 
 
Helle: Hvor mange steder har man skolebusser? 
 
Bord 3: En politisk prioritering – godt med fokus – et stort problem, 
når flytter fra områderne, hvis ikke busser/off. Kører  
Skal man prioritere busser med få el. mange passagerer?  
Vigtigt at sikre kollektiv dækning 
 
Sikre god cykelparkering – og medtagning i busserne  
 
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

Bord 1: 
Det skal være bottom-up: Hvordan borgerne kunne tænke sig det 
mere end top-down. Det skal give mening for dem/brugerne.  

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Vi støtter fællesskaber blandt børn og unge  

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

Bord 2:  
Helene: Der er meget store problemer i samarbejdet mellem 
kommunerne og regionerne ift. de unge, som har det dårligt. Det skal 
være samarbejder de steder, hvor det giver mening. Det skal ligge i 
kommunen, men det er vigtigt, at regionen bakker om det.  
 
Sadek: Enig.  
 
Dorte: ’Børne og unges trivsel’ kig i deres retning, de laver mange 
gode ting. 
 
Bord 3: Mange unge mistrives  
Regionen bør understøtte fællesskaber – sikre kulturelle oplevelser 
Trivsel er afgørende  
 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

  



Forslag til indsats 
 

Politikernes egne forslag  

Mener I, at indsatsen er 
med til at løse en vigtig 
dagsorden for Region 
Hovedstaden? 
 
 
 
 
 

 

Hvor ser I det vigtigste 
politiske aftryk inden 
for indsatsen? 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hvilken forskel ønsker I, 
at indsatsen skal gøre 
ude i verden (dvs. 
effekten af indsatsen)? 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 


